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Protokół Nr XXI/2020 

    z XXI Sesji Rady Gminy Celestynów kadencji 2018-2023 

    odbytej w dniu 8 grudnia 2020 roku 

 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni Rady Gminy Celestynów                                         -  wg załączonej listy obecności 

2. Wójt Gminy Celestynów                                                      - Witold Kwiatkowski; 

3. Zastępca Wójta Gminy Celestynów                                   -  Piotr Rosłoniec,  

4. Skarbnik Gminy Celestynów                                              -  Agnieszka Kurek, 

5. Sekretarz Gminy Celestynów                                             - Krzysztof Boczarski. 

5. Sołtysi                                             -  wg załączonej listy obecności 

Inne osoby zaproszone. 

 
Przewodniczący Rady Romuald Ziętala dokonał otwarcia sesji, powitał radnych, sołtysów 

oraz zaproszonych gości. Poprosił radnych o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, iż                

na sali znajduje się 14 Radnych, co stanowi  quorum niezbędne  do podejmowania  przez 

Radę Gminy prawomocnych uchwał. Poinformował, że do pkt 5 Sprawy różne zgłosił się sołtys 

Marek Fokt. Następnie odczytał proponowany porządek obrad Sesji: 

 

Proponowany porządek  obrad Sesji Rady Gminy Celestynów:  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum Rady oraz przyjęcie porządku obrad Sesji.  

2. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Celestynów;  

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Celestynów na lata 2020-2037;  

c) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                      

w kompostowniku przydomowym;  

d) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi;  

e) wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu stanowiącego własność Gminy 

Celestynów na czas określony,  

f) uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego;  
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g) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania przy realizacji 

zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Otwock;  

h) określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych                    

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Celestynów, ustalenia liczby punktów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia.  

3. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy Sesjami.  

4. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych.  

5. Sprawy różne.  

6. Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 29 października 2020 roku.  

7. Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala poddał pod głosowanie elektroniczne 

wprowadzenie do porządku obrad Sesji Stanowiska w sprawie udzielenia poparcia dla 

„Stanowiska dotyczącego wsparcia regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy 

unijnych w ramach RPO WM na lata 2021-2027” przedstawionego przez Marszałka 

Województwa Mazowieckiego. 

 

Stanowisko zostało wprowadzone do porządku obrad. (14 głosów za). 

 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala poddał pod głosowanie elektroniczne 

wprowadzenie do porządku obrad Sesji Stanowiska w sprawie zagrożenia zablokowania przez 

Rząd Rzeczypospolitej Polskiej wieloletniego budżetu UE i Funduszu Odbudowy. 

 

Stanowisko zostało wprowadzone do porządku obrad. (14 głosów za). 

 

Proponowany porządek  obrad Sesji Rady Gminy Celestynów po zmianach:  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum Rady oraz przyjęcie porządku obrad Sesji.  

2. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Celestynów;  

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Celestynów na lata 2020-2037;  

c) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                      

w kompostowniku przydomowym;  
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d) ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi;  

e) wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu stanowiącego własność Gminy 

Celestynów na czas określony,  

f) uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego;  

g) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania przy realizacji 

zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Otwock;  

h) określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych                    

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Celestynów, ustalenia liczby punktów oraz dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia.  

3. Podjęcie Stanowiska w sprawie udzielenia poparcia dla „Stanowiska dotyczącego wsparcia 

regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy unijnych w ramach RPO WM na lata 

2021-2027” przedstawionego przez Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

4. Podjęcie Stanowiska w sprawie zagrożenia zablokowania przez Rząd Rzeczypospolitej 

Polskiej wieloletniego budżetu UE i Funduszu Odbudowy. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy Sesjami.  

6. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych.  

7. Sprawy różne.  

8. Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 29 października 2020 roku.  

9. Zamknięcie obrad.  

 

Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu elektronicznym. (14 głosów za). 

 

Ad.pkt. 2, ppkt. a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Celestynów. 

 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że projekt został szczegółowo omówiony na 

wczorajszej Komisji.  Projekt zakłada zmniejszenie planu dochodów o kwotę ponad 452 tys. zł 

i zmniejszenie planu wydatków o kwotę ponad 842 tys. zł. Proponuje się zmniejszenie 

dochodów majątkowych o kwotę  500.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym: ,,Budowa 

skrzyżowania bezkolizyjnego z linią kolejową nr 7 w Celestynowie. Szereg zmian na kwotę 

łączną bliską 100 tys. zł ze zmniejszenia dochodów bieżących w poszczególnych tytułach 

zgodnie z uzasadnieniem. Związane jest to z analizą dochodów w roku bieżącym. Ponadto 

proponowane jest zwiększenie dochodów bieżących na łączną kwotę ponad 158 tys. zł. One 

dotyczą dodatkowych wpływów ze środków rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej.                  
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O te środki Gmina wnioskowała do Ministerstwa Edukacji Narodowej. W części te środki 

zostały pozyskane na realizację zadań oświatowych. Jeżeli chodzi o zmiany w planie 

wydatków to jest szereg zmian w wydatkach majątkowych i wydatkach bieżących. 

Zmniejszenia po stronie wydatków majątkowych dotyczą zadań, które z przyczyn niezależnych 

od Gminy nie mogą być zrealizowane np. w przypadku budowy drogi pomiędzy 

miejscowościami Dyzin-Glina, gdzie trwa procedura odwoławcza od wydanej decyzji                               

w sprawie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej i środki nie mogą być uruchomione    

na ten cel w roku bieżącym. Pozostałe zadania w większości już zostały zrealizowane,                       

jak przebudowa dróg po kanalizacji, przebudowa progów zwalniających w Ostrowie czy też                

w Celestynowie na ul. Broniewskiego. Są zadania, które są realizowane, są po przetargach              

i są oszczędności poprzetargowe jak w przypadku przebudowy drogi Glina-Jatne                                   

czy przebudowy drogi gminnej ul. Sadowej w Glinie. Zmniejsza się wydatki majątkowe                         

na zagospodarowanie centrum Celestynowa oraz na modernizację infrastruktury sportowej               

w Gminie Celestynów. To zadanie, które było zaplanowane jest obecnie w fazie realizacji, ale 

po przetargu kosztuje mniej niż kosztorys inwestorski wstępnie zakładał. Zwiększenia 

wydatków bieżących w kwocie blisko 158 tys. zł będą przeznaczone na wydatki w oświacie  

na wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń, na zakup środków dydaktycznych, 

książek, zakup usług dostępu do internetu, zakup sprzętu do prowadzenia zajęć na odległość. 

Zmniejszenia w wydatkach majątkowych będą przeznaczone głównie na zwiększenie 

wydatków bieżących w kwocie 650 tys. zł  na odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych w związku z brakiem środków na ten cel w budżecie a znaczącym wzrostem 

ilości odpadów, który został odnotowany w ostatnich pięciu miesiącach w porównaniu                            

z miesiącami wcześniejszymi czy też poprzednimi latami, jeśli chodzi o ilość odpadów                           

w poszczególnych frakcjach i ogółem. Następuje zmniejszenie dotacji podmiotowej                              

dla GOKIS-u   o kwotę 81.000,00 zł. Ma na to wpływ sytuacja związana z niemożliwością 

realizacji zadań przez GOKiS w związku z pandemią. Jest zwiększona dotacja celowa na   

sfinansowanie zadań prowadzonych przez Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Podbiel, 

prowadzącego Szkołę Podstawową w Podbieli. Zwiększeniu ulegają również wydatki o kwotę 

ponad 667 tys. zł z tytułu kosztów odbierania, transportu, odzysku odpadów komunalnych.                 

W wyniku proponowanych zmian zmniejszeniu ulega deficyt budżetowy o kwotę 390.000,00 

zł. O taką samą kwotę zmniejszeniu ulegają przychody budżetowe.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok Gminy Celestynów. 



5 
 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Celestynów na 

lata 2020-2037. 

Skarbnik Agnieszka Kurek powiedziała, że z projekcie w załączniku Nr 1 dokonano 

aktualizacji wieloletniej prognozy finansowej dla 2020 roku w zakresie zmian w dochodach                   

i wydatkach w związku ze zmianami dokonanymi w budżecie Gminy Celestynów, jak również 

wcześniej wydanymi Zarządzeniami Wójta Gminy Celestynów. Istotną zmianą jest 

zmniejszenie przychodów budżetu o kwotę 390.000,00 zł, przy czym zmniejsza się wysokość 

kredytów o kwotę 2.090.000, 00 zł a zwiększa się przychody z tytułu wolnych środków o kwotę 

1.700.000,00 zł. W związku z tym w 2020 roku nie jest planowane zaciągnięcie kredytu. 

Zmniejsza się wysokość kwoty długu o 2.090.000,00 zł do wysokości 8.872.674,50 zł. W 

związku ze zmniejszeniem przychodów z tytułu kredytów w latach 2021-2035 dokonuje się 

zmniejszenia rozchodów budżetu. W załączniku Nr 2 dokonuje się zmian w czterech 

przedsięwzięciach. W przedsięwzięciu Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

zwiększa się limit wydatków w 2020 roku o kwotę 650.000,00 zł i jednocześnie zmniejsza się 

limit wydatków dla 2021 roku. W przedsięwzięciach majątkowych: przebudowa dróg po 

kanalizacji  w Gminie Celestynów, budowa skrzyżowania bezkolizyjnego z linią kolejową nr 7 

w ciągu ul. Jankowskiego w Celestynowie i modernizacja infrastruktury sportowej                                       

w Gminie Celestynów następują zmniejszenia wydatków w 2020 roku. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Celestynów na 

lata 2020-2037. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. c) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 
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Zastępca Wójta Piotr Rosłoniec powiedział, że projekt uchwały był bardzo szczegółowo 

omówiony w dniu wczorajszym. Znacząco zwiększyła się ilość odpadów w stosunku do 

odpadów, które były oddawane przez mieszkańców w zeszłym roku. W związku z tym faktury, 

które przychodzą comiesięcznie do zapłaty przewyższają wysokość wpłat od mieszkańców. 

Wobec powyższego jest konieczność podjęcia uchwały zwiększającej stawki za odpady.                   

W pierwotnej wersji te stawki były nieco wyższe. Ostatecznie udało się uzyskać zmniejszenie. 

Proponowana stawka za odbieranie odpadów w sposób selektywny wynosi 35 zł. Opłata 

podwyższona, jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów 

komunalnych w sposób selektywny wynosi 80,00 zł od jednego mieszkańca. Natomiast ustala 

się zwolnienie w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym poprzez zniżkę w 

wysokości 6 zł czyli 29 zł od osoby. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Uchwała została przyjęta. (12 głosów za, 2 wstrzymujące). 

Ad.pkt. 2, ppkt. d) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Zastępca Wójta Piotr Rosłoniec powiedział, że w projekcie jest propozycja zwiększenia 

częstotliwości, żeby mieszkańcy dokonywali wpłaty comiesięcznie a nie jak do tej pory co 

kwartał. Opłata comiesięczna znacznie mniej obciąża domowy budżet mieszkańców gminy 

Celestynów, niż kumulująca się opłata kwartalna.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 

stanowiącego własność Gminy Celestynów na czas określony. 

Zastępca Wójta Piotr Rosłoniec powiedział, że w projekcie uchwały jest pięciu dzierżawców, 

którzy złożyli wnioski o przedłużenie umowy dzierżawy. Są to części gruntu położone pod 

garażami w Starej Wsi. Proponowany okres dzierżawy wynosi 5 lat.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 

stanowiącego własność Gminy Celestynów na czas określony. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. f) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że Rada Gminy corocznie zgodnie z ustawą o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie przyjmuje w drodze uchwały Program 

współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. W tym wypadku dotyczy to roku 2021. Do projektu uchwały 

dołączony jest program współpracy, w którym są szczegółowo określone warunki współpracy, 

cele programu, zakres przedmiotowy, zakres realizowanych zadań. Zakres realizowanych 

zadań dotyczy miedzy innymi: przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, 

wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i 

dziedzictwa narodowego, ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 

przyrodniczego, turystyki i krajoznawstwa, nauki, edukacji, oświaty i wychowania. Dalej są 

określone formy współpracy, działania komisji konkursowej i ocena realizacji programu. Środki 

zabezpieczone na realizację programu w przyszłym roku wynoszą 266.000,00 zł. 
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Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu współpracy Gminy Celestynów z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic 

aglomeracji Otwock. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że aglomeracja otwocka w dotychczasowym kształcie, 

jeśli chodzi o skład podmiotowy a tym samym również obszar i granice funkcjonuje                                

do 31 grudnia br. Od 1 stycznia zmienia się skład, granice, obszar i wielkość aglomeracji.                    

W celu zawiązania nowej aglomeracji w nowych granicach zachodzi konieczność zawarcia 

porozumienia międzygminnego z Gminą Karczew i Gminą Otwock. Treść porozumienia 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic 

aglomeracji Otwock. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Ad.pkt. 2, ppkt. h) 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, 

punktów przedszkolnych  i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Celestynów, ustalenia liczby punktów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że projekt uchwały został przedstawiony przez 

Kierownik ZOSZ na wczorajszym posiedzeniu Komisji łączonej. Zmiana dotyczy kryteriów 

branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli, punktów 
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przedszkolnych  i oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez gminę. Od 2017 roku,                       

po trzech latach realizacji procedur rekrutacji są zebrane doświadczenia i stąd pojawia się 

potrzeba, żeby wprowadzić zmiany w procedurze. One dotyczą kryteriów oceny, punktacji                    

i wymaganych dokumentów w procesie rekrutacji. Zmiany są opisane w załączniku                                  

do uchwały. Usprawnią one proces rekrutacji zarówno dla rodziców jak i podmiotów 

organizujących tą rekrutację.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Damian Krysztofik powiedział, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Damian Krysztofik przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli, 

punktów przedszkolnych  i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Celestynów, ustalenia liczby punktów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Uchwała została przyjęta. (14 głosów za). 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala ogłosił 15 minut przerwy w celu obejrzenia nowo 

zakupionego samochodu strażackiego dla OSP Dąbrówka.  

Posiedzenie Sesji opuścił Radny Damian Krysztofik. 

Przedstawiciel OSP Dąbrówka podziękował Radzie Gminy, Wójtowi i Radnemu Wiktorowi 

Piaseckiemu za to, że udało się zrealizować dla straży pożarnej w Dąbrówce bardzo ważny 

projekt. Pozyskanie samochodu jest dla strażaków i całej społeczności Dąbrówki bardzo dużo 

szansą, aby utrzymać poziom bezpieczeństwa. Wyraził nadzieję, że samochód będzie bardzo 

dobrze wykorzystany w ochronie przeciwpożarowej całej gminy. 

Radny Wiktor Piasecki podziękował Państwu Radym, Zarządowi, Wójtowi, Pani Skarbnik, 

Zastępcy Wójta i pracownikom Urzędu. Pogratulował strażakom determinacji i życzył jak 

najmniej wyjazdów bojowych a jak najwięcej prewencyjnych.  

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że samochód prezentuje się okazale. Udało się nam 

zrealizować piękną rzecz. W realizację tej inwestycji było zaangażowane wiele osób, które 

wykonało konkretną pracę, żeby strażacy z Dąbrówki dzisiaj mogli cieszyć się tym wspaniałym 

pojazdem, który znacząco poprawi poziom bezpieczeństwa nie tylko w samej Dąbrówce,                         

w całej Gminie, ale też w tym rejonie, w którym działa OSP Dąbrówka. Przypomniał, że jest               

to już czwarty nowy samochód. Praktycznie co roku wyposażamy ochotnicze straże pożarne 

w nowe samochody. Dotychczasowe samochody były wyeksploatowane. Nieopłacalne były 

remonty tych pojazdów. Podziękował i pogratulował serdecznie druhom z OSP Dąbrówka i 
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wszystkim osobom zaangażowanym. Gmina ze swojego budżetu wyłożyła na ten cel 220 tys. 

zł plus 100 tys. zł środków zewnętrznych zdobytych do Marszałka Województwa 

Mazowieckiego, dofinansowanie z Komendy Głównej Państwowej Straży Pożarnej,                               

z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. To są partnerzy, którzy od kilku lat wspierają zakupy sprzętowe i samochodu dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej. Przyłączył się do życzeń, aby strażacy jak najrzadziej wyjeżdżali 

do akcji bojowych gaśniczych.  

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala przyłączył się do życzeń Pana Wójta. 

Ad.pkt 3. 

Podjęcie Stanowiska w sprawie udzielenia poparcia dla „Stanowiska dotyczącego wsparcia 

regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy unijnych w ramach RPO WM na lata 

2021-2027” przedstawionego przez Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

Radny Paweł Floriańczyk odczytał treść Stanowiska w brzmieniu: ,, Rada Gminy Celestynów 

wyraża zdecydowane poparcie dla „Stanowiska Marszałka Województwa Mazowieckiego w 

sprawie wsparcia regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy unijnych w ramach 

RPO WM na lata 2021-2027”. Rada Gminy Celestynów z ogromnym niepokojem odebrała 

przedstawioną przez Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej propozycję rozdziału 

środków nie przewidująca przyznania środków dla regionu Warszawskiego stołecznego 

(RWS) w ramach Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2021-2027. 

Proponowane przez Ministra Finansów rozwiązanie jest niezwykle krzywdzące dla małych 

samorządów okalających Warszawę i wchodzących w skład regionu Warszawskiego 

stołecznego. Stwarza olbrzymie zagrożenie dla dalszego rozwoju tych samorządów. 

Możliwość pozyskiwania środków z funduszy unijnych w ramach RPO WM jest dla takich gmin 

jak Gmina Celestynów jedną z niewielu szans na wyrównywanie nierówności społecznych i 

infrastrukturalnych jakimi dotknięta jest nasza Gmina. Odebranie szansy na ubieganie się o 

takie środki jest dla gmin wiejskich wchodzących w skład regionu Warszawskiego NUTS 2 

skazaniem ich na dalszy przymusowy brak możliwości rozwoju i wyrównywania dysproporcji 

społecznych. W tej sytuacji Rada Gminy Celestynów wyraża swój zdecydowany protest 

przeciwko propozycji Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej, oraz popiera 

stanowisko Marszałka Województwa Mazowieckiego dotyczące wsparcia regionu NUTS 2 

Warszawskiego stołecznego z funduszy unijnych w ramach RPO WM na lata 2021-2027.” 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala powiedział, że w dniu wczorajszym Komisja 

zaopiniowała Stanowisko pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Romuald Ziętala przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem Stanowiska w sprawie udzielenia poparcia dla „Stanowiska dotyczącego wsparcia 

regionu NUTS 2 Warszawskiego stołecznego z funduszy unijnych w ramach RPO WM na lata 

2021-2027” przedstawionego przez Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

Stanowisko zostało podjęte. (13 głosów za). 

Ad.pkt 4. 

Podjęcie Stanowiska w sprawie zagrożenia zablokowania przez Rząd Rzeczypospolitej 

Polskiej wieloletniego budżetu UE i Funduszu Odbudowy. 

Radny Paweł Floriańczyk odczytał treść Stanowiska w brzmieniu: ,, Rada Gminy Celestynów 

obserwując z wielkim niepokojem działania podejmowane przez stronę rządową w sprawie 

prac nad nowym budżetem Unii Europejskiej przyłącza się do stanowiska Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w powyższej sprawie. Terminowe uruchomienie nowego, 

wieloletniego budżetu UE jest kwestią fundamentalną pandemii, olbrzymich potrzeb całego 

sektora służby zdrowia, a także wielu branż, które ucierpiały z powodu pandemii, wsparcie to 

nabiera dodatkowego, kluczowego wręcz, znaczenia. Trzeba mieć świadomość, że skutkiem 

podejmowanych przez stronę rządową działań może być utrata 750 mld zł. Na takie wsparcie 

z budżetu unijnego i europejskiego Instrumentu na rzecz Odbudowy może liczyć nasz kraj w 

latach 2021-2027. To pieniądze, które m.in. pozwolą pomóc polskim przedsiębiorcom wyjść z 

kryzysu i wyprowadzić krajową gospodarkę z bardzo trudnej sytuacji, w jakiej znalazła się na 

skutek pandemii. Pozwolą one również na wsparcie polskiego sektora naukowego, a przez to 

na unowocześnienie naszej gospodarki. 16 lat polskiego członkostwa w UE to czas 

spektakularnego rozwoju, tysięcy inwestycji i wsparcia wszystkich dziedzin życia w naszym 

kraju. Należy podkreślić, że województwo mazowieckie jest największym beneficjentem 

polityki spójności wśród polskich regionów i szóstym w Unii Europejskiej. Od 2004 r. z budżetu 

UE otrzymaliśmy ponad 16 mld euro. Zmiana, jaka w tym czasie zaszła w polskich miastach, 

miasteczkach czy wsiach, jest nie do przecenienia. Członkostwo w UE to także poczucie 

bezpieczeństwa, solidarności i uniwersalne wartości, jakie łączą społeczność Starego 

Kontynentu. W obliczu tak olbrzymiego wkładu europejskiej wspólnoty w rozwój polskiej 

samorządności, nie może być zgody na lekkomyślne i nieroztropne szafowanie wetem przez 

stronę rządową. Groźba weta strony polskiej oznaczać może nieodwracalne konsekwencje, 

które spadną nie na polityków, nie na negocjatorów, ale przede wszystkim na mieszkańców 

naszego kraju i regionu. I na to zgody być nie może. Antagonizowanie stosunków z europejską 

wspólnotą i stawianie na szali w dobie pandemii dalszego wsparcia m.in. na służbę zdrowia, 

trudno uznać za działanie racjonalne i zgodne z interesem publicznym. Z samego tylko 

Funduszu Odbudowy nasz kraj może otrzymać do 23 mld euro dotacji oraz do 34,2 mld euro 
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pożyczek, a na to zasilenie czeka około 1200 projektów inwestycyjnych z całego kraju 

wstępnie zakwalifikowanych do Krajowego Planu Odbudowy. Warto podkreślić, że największą 

pomoc na doposażenie mazowieckich szpitali i stacji pogotowia Mazowsze otrzymało właśnie 

z UE w ramach projektów o wartości 300 mln zł. Dzięki temu wsparciu, co ważne - 

przyznanemu niezwłocznie - do mazowieckich szpitali trafiło ponad 40 tys. sztuk sprzętu i 

wyposażenia oraz ponad 17 mln środków ochrony osobistej. Obecnie trwają prace nad 

zwiększeniem puli środków o kolejnych 90 mln zł. To piękny przykład wcielonej w życie 

pomocniczości i solidarności. Dlatego Rada Gminy Celestynów podobnie jak Sejmik 

Województwa Mazowieckiego z olbrzymim niepokojem przyjmuje informację o wyrażonej 

przez Rząd RP gotowości do zablokowania budżetu Unii, jeżeli budżet ten będzie powiązany 

z przestrzeganiem praworządności przez państwa członkowskie. W ocenie Rady Gminy 

Celestynów w każdym państwie prawa i wspólnocie, dla której ważne są uniwersalne i 

podstawowe wartości europejskie, przestrzeganie praworządności powinno być priorytetem, a 

nie złem koniecznym czy co gorsza – kością niezgody. Niepokoi również rozbieżność 

pomiędzy stanowiskiem Rządu RP, a oczekiwaniami społecznymi. Ustanowienie mechanizmu 

powiązania przestrzegania praworządności z płatnościami z funduszy unijnych, popiera – jak 

pokazują opublikowane 20 października br. przez Parlament Europejski wstępne wyniki badań 

Kantar – ponad 70 proc. obywateli naszego kraju. Za takim mechanizmem opowiadają się 

rządy wszystkich krajów członkowskich – poza rządami Polski i Węgier. Determinacja strony 

rządowej w tej sprawie może skutkować daleko idącymi konsekwencjami dla Polski. Wobec 

szeregu eurosceptycznych wypowiedzi ze strony polityków, można zadać sobie pytanie – czy 

celem podejmowanych działań nie jest tylko zdystansowanie się wobec fundamentalnych 

wartości europejskiej wspólnoty, ale także podważenie zasadności obecności naszego kraju 

w Unii europejskiej. Taki scenariusz miałby katastrofalne skutki dla naszej Ojczyzny, jak i 

regionu. W obliczu zaistniałej sytuacji Rada Gminy Celestynów apeluje do Rządu 

Rzeczypospolitej Polskiej o rozwagę, roztropność i działanie w interesie dobra publicznego 

oraz całej samorządowej wspólnoty. Apelujemy o niepodejmowanie kroków, które odbiorą 

mieszkańcom Mazowsza szerokie wsparcie unijne, niezbędne szczególnie w dobie pandemii 

Covid- 19 i spowodowanego przez nią kryzysu, co będzie rzeczywistą strata dla tysięcy 

przedsiębiorców, gmin, powiatów, miast i miasteczkach. Rada Gminy Celestynów apeluje do 

Rządu RP, o niewykorzystywanie narzędzia, jakim jest weto wobec wieloletniego budżetu UE. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala przeprowadził głosowanie elektroniczne nad 

projektem Stanowiska w sprawie zagrożenia zablokowania przez Rząd Rzeczypospolitej 

Polskiej wieloletniego budżetu UE i Funduszu Odbudowy. 

Stanowisko zostało podjęte. (12 głosów za, 1 wstrzymujący). 
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Ad.pkt 5. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala zapytał, czy kotłowania gazowa w Urzędzie Gminy 

jest w trakcie realizacji. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że tak. Prace zbliżają się ku końcowi.  

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala zapytał, czy utrzymanie czystości w Urzędzie Gminy 

będzie realizowała ta sama firma. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że zgłosiło się trzech oferentów zainteresowanych 

realizacją tej usługi. Natomiast wśród nich nie ma dotychczasowego wykonawcy. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala zapytał, czy usługa informatyczna też jest też                       

w trakcie rozstrzygnięcia. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że tak. 

Ad.pkt 6. 

Radna Urszula Sabała powiedziała, że na stronie Urzędu Gminy Celestynów ukazała się 

informacja dotycząca CPK, tj.: drugi etap uzgodnień. Zapytała czy jest określony jakiś termin     

i poprosiła o bliższe informacje. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że ta informacja pojawiła się niezwłocznie jak tylko 

Urząd otrzymał zawiadomienie o tym, że drugi etap konsultacji został uruchomiony.                     

Te konsultacje zostały wszczęte od 30 listopada i będą trwały do 31 grudnia br. Czas jest krótki 

i świąteczny. Tam jest szczegółowo określona treść, są dokumenty też załączone na stronie 

CPK, z którymi można się zapoznać. Są one dosyć rozbudowane. Można wyrobić sobie 

własne stanowisko co do przebiegu trasy drogi krajowej Nr 50 odnośnie Gminy Celestynów. 

Prace Urzędu nad tym dokumentem (tam też jest dokument środowiskowy) aktualnie właśnie 

trwają. Wójt nie wyklucza zajęcia stanowiska przez poszczególnych mieszkańców, grupy, 

sołectwa i organizacje samorządowe i przesłania go bezpośrednio do CPK. Jest podana 

ścieżka postępowania i pewna procedura. Jeśli chodzi o działania samorządowe, zachęcił 

Państwa sołtysów do ograniczonych konsultacji społecznych chociażby z Radą Sołecką w 

drodze elektronicznej. Strona wykonawcza też chce poznać stanowisko sołectw w odniesieniu 

do proponowanego przebiegu trasy. Chociaż według wstępnych ustaleń wszystko wskazuje 

na to, że poza poszerzeniem ringu od Warszawy w kierunku Pilawy nie ma tam dokładnej trasy 

przebiegu drogi krajowej po terenie Gminy Celestynów. Dokument ten jest w trakcie 

weryfikacji. Przypomniał, że Wójt i Rada uchwalili Stanowisko, żeby droga krajowa przebiegała 

na granicy między Gminą Celestynów a Gminą Osieck. Na pewno projekt Stanowiska zostanie 
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wypracowany i przygotowany. 22 grudnia jest planowana Sesja budżetowa. Na Komisji 

łączonej będzie przygotowane Stanowisko  w tej sprawie. 

Ad.pkt 7. 

Sołtys Dąbrówki Marek Fokt zapytał czy wiadomo już czy Gmina otrzymała dotację na boisko 

w Dąbrówce. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że nie ma jeszcze oficjalnej odpowiedzi na ten temat. 

Sołtys Dąbrówki Marek Fokt zapytał na jakiej podstawie Wójt rozpoczął tą inwestycję, nie 

mając dotacji od rządu. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że na podstawie uzgodnienia z Radą Gminy. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala powiedział, że te środki nie zostały jeszcze 

uruchomione i te wnioski nie zostały jeszcze rozpatrzone. 

Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że od kilku miesięcy czekamy na rozstrzygnięcia w 

sprawie przyznania środków w ramach Sportowej Polski organizowane przez Ministerstwo 

Sportu. Na chwilę obecna terminy są przekładane. Wójt informował, na Komisjach, że 

informacja miała być w pierwszych dniach grudnia. Ta informacja nie wyklucza realizacji tego 

zadania. Tego typu inwestycje podzielimy na etapy i będziemy realizowali w ratach. Nie można 

sobie pozwolić na to, żeby tego typu inwestycji nie realizować. Dla mieszkańców one są 

ważne. Została przyjęta Strategia Polityki Zdrowotnej dla Gminy Celestynów. Mieszkańcom 

trzeba stwarzać warunki, żeby uprawiali sport. Ta inwestycja jest realizowana, jest to I etap. 

W stosunku do kosztorysu inwestorskiego są duże oszczędności na kilkadziesiąt tysięcy. 

Pierwszy etap jest w trakcie realizacji. Liczy na wsparcie ze strony sołtysa. W budżecie na rok 

2021 zostało przedstawione co będzie realizowane w drugim etapie. 

Radny Wiktor Piasecki powiedział, że chciałby poprzeć Wójta w tym przedsięwzięciu, 

ponieważ Dąbrówka liczy ponad 1000 mieszkańców, dzieci jest 150. Dzieci nie mają gdzie się 

spotykać pod względem sportowym. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala powiedział, że jest polityka zdrowotna. Będziemy 

się starać to realizować, ale czekamy na rozpatrzenie wniosku i posiłkowanie się środkami z 

zewnątrz. 

Radna Urszula Sabała powiedziała, ze Wójt informował o planowanym spotkaniu ze starostą 

otwockim. W budżecie powiatu są dwa zadania dla Gminy Celestynów. Natomiast budowa 

dróg jest uzależniona od pozyskania środków przez starostwo. Zapytała czy coś wiadomo 

więcej w tej sprawie. 
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Wójt Witold Kwiatkowski powiedział, że w projekcie budżetu nie widział środków z funduszy 

rządowych. Oczywiście rozmowa ze starostą się odbyła. Porozmawialiśmy o sprawach 

najważniejszych z punktu widzenia Gminy Celestynów, o inwestycji budowy tunelu i potrzebie 

jej dofinansowania przez powiat w kolejnych latach od 2021-2023. Wójt przekazał staroście 

informacje na jakie inwestycje drogowe czekają mieszkańcy Gminy Celestynów od wielu lat. 

Po tej rozmowie Wójt skierował do starosty stosowne pisma. Jest przestrzeń finansowa w 

budżecie powiatu. 1 mln 100 tys. zł to są środki, które powiat może ekstra zaangażować na 

terenie Gminy Celestynów np. budowa chodnika Jatne- Dyzin czy modernizacja chodnika w 

Pogorzeli na ul. Głównej, nakładka asfaltowa na ul. Fabrycznej, nakładka asfaltowa w Dyzinie. 

Wyraził nadzieję, że Radny powiatowy Pan Roman Srebnicki na tyle skutecznie zacznie 

działać na rzecz Gminy Celestynów, że te inwestycje w końcu się wydarzą w Gminie 

Celestynów. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala powiedział, że wysłał Radnym stosowne pisma. 

Poinformował, że planowana Sesja budżetowa odbędzie się w dniu 22 grudnia 2020 roku. 

Ad.pkt 8. 

Protokół z Sesji z dnia 29 października 2020 roku został przyjęty w głosowaniu elektronicznym. 

(13 głosów za). 

Ad.pkt 9. 

Przewodniczący Rady Romuald Ziętala zamknął obrady. 

 

 

                                                                              Przewodniczący Rady Gminy Celestynów 

                                                                                         Romuald Ziętala 

 

 

 

 

                  

 


